
 

 

 
 
 
 
Nr. 91/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 10 ianuarie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare convocată de îndată 
a Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, 2 
reprezentant ai satelor aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat 
Chilieni, Miklós András – sat Coşeni, lipsind: Debreczeni László, Kádár Imola, Kolcza 
István, Kondor Ágota. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 22 alin. (1), art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 
privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (4) și art. 196 alin. (1) lit. b 
din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 10/2023. 
Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): 
„Bună ziua. Salut pe toată lumea la ședința extraordinară din 10 ianuarie. Începem cu 
prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.r.): „Înainte de a începe dezbaterea aș dori să vă întreb dacă cineva are de 
adăugat pucte la D-uri?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.r.): „Da, aș dori să adaug un 
punct D1 privind aprobarea depunerii de către municipiul Sfântu Gheorghe a proiectului de 
finanțare „Dotarea unităților de învățământ preuniversitar de stat din municipiul Sfântu 
Gheorghe” și a cheltuielilor legate de proiect.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.r.): „Da, și eu aș vrea să adaug un 
proiect de hotărâre D2 privind aprobarea încheierii unui contract de asociere între 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, 
Asociația Grup de Acțiune Locală ”Sepsi” și Asociația Rromilor „AMENKHA” pentru 
realizarea în comun a unor acțiuni de interes public local, pentru anul 2023, dedicate 
incluziunii și îmbunătățirii calității vieții romilor din cartierul Őrkő, municipiul Sfântu 
Gheorghe. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): 
”Mulțumim. Acum o să votăm, ca aceste două puncte să fie luate pe Ordinea de zi. 
Începem votarea și vă rog să menționați, că sunteți de acord cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctelor D1 și D2.” 



 

 

 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi D1 și D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord 
cu punctele D1, D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.r.): „Sunt de acord cu luarea punctelor D1, 
D2 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea punctelor D1, 
D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
luarea punctelor D1, D2.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu introducerea 
pe Ordinea de zi a celor 2 puncte, D1 și D2.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, introducerea pe Ordinea de zi a 
punctelor D1 și D2. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): 
„Mulțumim. Urmează să votăm Ordinea de zi în întregime. Avem trei puncte și 2 la 
Diverse. Începem votarea.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Da, sunt de acord Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): ”Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi completată.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi completată.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): ”Sunt de acord cu Ordinea de zi 
completată.” 



 

 

 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m.): ”Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): 
„Mulțumim. Acum să votăm despre modul de votare, că o să votăm la sfârșitul 
prezentărilor toate punctele.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m./lb.r.): „Sunt de 
acord.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, votarea la sfârșit a punctelor. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Înainte 
de a trece la discutarea punctului, aș da citire: potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor 
consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea 
situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe 
care-l au în problema respectivă. Sunt astfel de cazuri? Vă rog să semnalați.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Aș dori să semnalez faptul 
că nu voi participa la deliberarea și la votarea punctului 3.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): 
„Mulțumim. Începem cu primul punct.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării 
excedentului anual al bugetului local, rezultat la încheierea exerciţiului bugetar aferent 
anului 2022. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 



 

 

 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc. La mulți 
ani tuturor. (lb.m.): Aud pe vocea voastră, că sunteți cu toții odihniți, sunteți plin de elan. 
(lb.r./lb.m.): Deci în ceea ce privește proiectul de hotărâre nr. 1, anul trecut, la sfârșitul 
anului în bugetul municipiului Sfântu Gheorghe a rămas o sumă de aproximativ 6,1 
milioane de lei. Din această sumă propun, ca suma de 6.000.000 de lei să fie utilizată din 
excedentul anual al bugetului local, rezultat la încheierea exerciţiului bugetar aferent anului 
2022, ca sursă de finanțare a cheltuielilor secţiunii de dezvolare la obiectivul 
“Achiziţionarea imobilului situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Kós Károly nr. 21, 
fosta ”Fabrică de Țigarete”, tranșa nr. IV. Practic cu această plată ansamblul de clădiri 
intră în proprietatea municipiului Sfântu Gheorghe. Este ultima tranșă a plăților care 
trebuie efectuate în vederea intabulării final pe numele municipiului Sfântu Gheorghe. 
Mulțumesc.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 1/2023. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): 
„Mulțumim. Comisiile de specialitate economică și juridică au avizat și au votat favorabil. 
Urmează proiectul de hotărâre nr. 2.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
programului provizoriu de investiții al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc. Având în 
vedere faptul că bugetul pe anul 2023, bugetul local, încă nu a fost adoptat, sperăm să o 
adoptăm în ultima săptămână a lunii ianuarie. Având în vedere faptul că, avem contracte 
aflate în derulare din anii precedenți pentru furnizarea de produse, servicii și lucrări, 
respectiv pentru buna funcționare a compartimentelor de specialitate a municipiului, 
propun aprobarea acestui program provizoriu de investiții pe anul 2023. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 2/2023. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Și noi 
mulțumim. Precizez că, Comisiile de specialitate economică și juridică au avizat favorabil. 
Urmează proiectul de hotărâre nr. 3.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea stabilirii 
salariilor de bază pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul familiei 
ocupaţionale “Administraţie”, din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
municipiului Sfântu Gheorghe, începând cu data de 01.01.2023. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc. Începând 
cu 1 ianuarie 2023 vor fi modificați salariile de bază aferente funcțiilor publice din cadrul 
familiei ocupaţionale “Administraţie”. În urma negocierilor, care au avut loc cu 
reprezentanții sindicatelor, respectiv cu reprezentanții angajaților s-a ajuns la un acord, prin 
care salariile vor fi mărite cu cuantum între 10 și 20 %. Astfel salariile de bază brut până la 
4000 de lei vor avea o creștere de 20%, cele între 4001 și 5000 de lei o creștere de 17,5 %, 
salariile de bază brut între 5001 și 6000 lei creșete cu 15%, salariile cuprinse între 6001 și 
8000 de lei cresc cu 12,5 %, iar salariile de bază brute, care sunt între 8001 lei vor avea o 
creștere de 10%. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot 
(Zsigmond József), HOTĂRÂREA NR. 3/2023. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): „Și noi 
mulțumim. Comisiile de specialitate economică și juridică au avizat favorabil. Urmează 
proiectul de hotărâre nr. D1.” 



 

 

 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii 
de către municipiul Sfântu Gheorghe a proiectului de finanțare „Dotarea unităților de 
învățământ preuniversitar de stat din municipiul Sfântu Gheorghe” și a cheltuielilor legate 
de proiect.  
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Prin Planul național de 
redresare și reziliență, în cadrul Pilonului VI. Politici pentru noua generație, Componenta: 
Educație dorim să depunem un proiect, intitulat: „Dotarea unităților de învățământ 
preuniversitar de stat din municipiul Sfântu Gheorghe”, prin care pentru un număr de 17 
unități de învățământ s-ar achiziționa mobilier, materiale educaționale, materiale didactice 
specifice și sportive, echipamente digitale, echipamente TIC. În total se propune 
achiziționarea 677 de obiecte de dotare, respectiv prin care s-ar mobila 157 de spații noi. 
Valoarea totală a proiectului se ridică la 19.434.058,40 lei cu TVA inclus.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 4/2023. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): 
„Mulțumim. Comisiile de specialitate economică, de cultură și juridică au votat favorabil și 
au avizat acest proiect. Urmează proiectul de hotărâre nr. D2.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 
unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, Asociația Grup de Acțiune Locală ”Sepsi” și Asociația 
Rromilor „AMENKHA” pentru realizarea în comun a unor acțiuni de interes public local, 
pentru anul 2023, dedicate incluziunii și îmbunătățirii calității vieții romilor din cartierul 
Őrkő, municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Programul respectiv este despre incluziunea și înbunătățirea calității vieții a rromilor din 
carierul Őrkő, iar municipiul Sfântu Gheorghe se obligă să efectueze defapt monitorizarea 
implementării Planului de acțiune care se va desfășura anul acesta, prin intermediul 
Asociației Grup de Acțiune Locală Sepsi. Vă mulțumesc.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 5/2023. 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.r.): 
„Mulțumim. Doresc să menționez că, a fost avizat de către Comisiile de specialitate 
economică, sănătate, socială și juridică favorabil acest proiect. Urmează să trecem la 
votare. Votăm punctele 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 
2, 3, respectiv D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Doamna consilier FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
respectiv D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
proiectele de la 1 până la 3, respectiv D1 și D2.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu 



 

 

proiectele 1, 2, 3, respectiv D1 și D2.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele 1, 2, 3, respectiv cu proiectele D1 și D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu punctele 
1, 2, 3, respectiv de la Diverse cu punctele D1 și D2.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord 
cu proiectele de hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2. Mulțumesc.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier SZÉKELY KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): ”Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
punctele 1, 2, 3, respectiv D1 și D2.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctele 
1, 2, respectiv D1 și D2. La 3 nu votez.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m./lb.r.): 
„Mulțumim. Mulțumim pentru prezență. Vă doresc o după amiază plăcută. La revedere.” 
 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 26 ianurie 2023. 
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